
Beste CDA’ers, 

Terwijl ik dit schrijf is de astronomische herfst  be-
gonnen en schijnt nog een pril nazomerzonnetje. 
Wij hebben weer een opmerkelijke zomer achter de 
rug. Twee hittegolven, die niet altijd even prettig 
waren voor mens en dier, werden afgewisseld met 
relatief koel weer. Dat dan weer jammer was voor 
degenen die juist in deze periode met vakantie  

waren. Ook de harde soms stormachtige wind speelde een 
‘’grote’’ rol. Voor de deelnemers aan het EK wielrennen in Alk-
maar en omgeving  betekende dat hard op de pendalen trappen 
en voor de plaatselijke eredivisieclub een ingestort stadiondak, 
waarbij gelukkig geen slachtoffers zijn gevallen. 

Ook opmerkelijk deze zomer vond ik de lezing van minister Hugo 
de Jonge (VWS) op het Christelijk-Sociaal Congres in Doorn. Zijn 
lezing begint met Abraham Kuyper die op het 1e congres in 1891 
een rede van 3,5 uur hield over de ‘’sociale quaestie’’. Sinds die 
tijd is in Nederland heel veel ten goede veranderd. Wij hebben 
goed onderwijs voor iedereen. Een stevig sociaal vangnet en ge-
zondheidszorg die tot de beste van de wereld worden  gerekend. 
Desalniettemin spelen ook nú tal van sociale kwesties die mede 
gevoed en beïnvloed worden door vergrijzing van de samenle-
ving, klimaatverandering, globalisering, digitaliseren en toene-
mende migratie. Denk aan schijnzelfstandigen, flexwerkers, de 
pensioenafspraken, het klimaatdebat, de woningmarkt. Al deze 
onderwerpen hebben invloed op de onderlinge verbondenheid in 
de samenleving. Gebrek aan onderlinge verbondenheid is een 
gevaar voor het fundament van de samenleving. Kijk naar de ver-
splintering in de politiek. Steeds kleineren partijen die alleen hun 
eigen achterban bedienen. Het lijkt soms ‘ieder-voor-zich-en-de-
overheid-voor-ons-allen’. En dat is een te dunne basis om op sa-
men te leven aldus Hugo de Jong. Waarna hij zijn lezing vervolgt 
met een prachtig betoog over de wijze waarop we van uit de 
christelijk-sociale traditie opnieuw kunnen bouwen aan een ‘ver-
bonden samenleving’.  

Via onderstaande link kunt u de inspirerende toespraak zelf le-
zen. Wat mij betreft een heel goed richtsnoer voor Bestuur, Frac-
tie en Wethouder van het CDA Alkmaar aan het begin van een 
nieuwe politiek seizoen. 

Petra van Ollefen, voorzitter CDA Alkmaar 

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/toespra-
ken/2019/08/29/toespraak-van-minister-de-jonge-bij-het-christe-
lijk-sociaal-congres 

 

 
 

1 Van de bestuursvoorzitter  

 

In dit nummer 

  1 Van de bestuursvoorzitter 

 2 Van de fractievoorzitter 

 3 Interview met Gosse Postma 

 4 Gesprek met de wethouder 

 5 Van het CDJA 

 6 Uitnodiging thema-avond 

 7 Oproep 

 

 

Nieuwsbrief   mede-

werkers 

NIEUWSBRIEF #10  -  SEPTEMBER 2019 

 

CDA AFDEL ING ALKMAAR  

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/toespraken/2019/08/29/toespraak-van-minister-de-jonge-bij-het-christelijk-sociaal-congres
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/toespraken/2019/08/29/toespraak-van-minister-de-jonge-bij-het-christelijk-sociaal-congres
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/toespraken/2019/08/29/toespraak-van-minister-de-jonge-bij-het-christelijk-sociaal-congres
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/toespraken/2019/08/29/toespraak-van-minister-de-jonge-bij-het-christelijk-sociaal-congres
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/toespraken/2019/08/29/toespraak-van-minister-de-jonge-bij-het-christelijk-sociaal-congres
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/toespraken/2019/08/29/toespraak-van-minister-de-jonge-bij-het-christelijk-sociaal-congres
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/toespraken/2019/08/29/toespraak-van-minister-de-jonge-bij-het-christelijk-sociaal-congres
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/toespraken/2019/08/29/toespraak-van-minister-de-jonge-bij-het-christelijk-sociaal-congres


  

2 
NIEUWSBRIEF CDA ALKMAAR 

  

2 Van de fractievoorzitter 

Na het zomerreces is de gemeenteraad weer volop aan de gang. Dit re-
sulteert in het feit dat er op het sociale domein alweer grote stappen zijn 
gezet. De beleidskaders ‘Jeugdhulp, Wmo en Participatiewet’ zijn als vi-
siedocumenten raadsbreed aangenomen. Een knappe prestatie van, on-
der andere, onze wethouder Van Zon die de Wmo in zijn portefeuille 
heeft.  
Ook het beheersdocument ‘Natuurpark Geestmerloo’ is aangenomen. In 
de vorige raadsperiode heeft oud-CDA-wethouder Nagengast zich hier-
voor hard gemaakt. 
 
Er is veel gebeurd in de gemeente(raad). Voordat de raad met zomerre-
ces ging, lagen er nog een paar grote dossiers. Alle dossiers zijn aange-
nomen en de CDA-fractie heeft ook vóór alle dossiers gestemd. Het gaat 
hierbij om het rekenkamerrapport ‘Quick scan duurzaamheidsprogramma 
2016-2022’, maar ook om de ‘Kanaalzone’ en ‘Overstad& Kwakelhuis’. 
Deze laatste twee onderwerpen waren nodig om aangenomen te krijgen, 
zodat de bouw van woningen in de gemeente Alkmaar vooruit kan. En ook 
de jaarstukken 2018 zijn aangenomen. 
De gemeente heeft de belijning van de wegen in het buitengebied gereali-
seerd en dat is voortgekomen uit een motie, die het CDA had ingediend. 
Ook is er gestart met de aanleg van glasvezel. Hiervoor heeft het CDA 
zich zowel de vorige als deze raadsperiode extra ingezet. 
 
Tijdens het zomerreces heeft de CDA-fractie niet stilgezeten. Wij hebben 
de Kamervragen van Anne Kuik (CDA Tweede Kamerlid) medeonderte-
kend. Zij heeft de minister gevraagd om de verkoop van lachgas te verbie-
den. Het CDA Alkmaar heeft vorig jaar dezelfde vraag gesteld aan het col-
lege om in Alkmaar de verkoop van lachgas te verbieden. Dit heeft geleid 
tot het opnemen van dit verbod in de evenementenvergunning van Alk-
maar.  
 
In het zomerreces vonden de Europese kampioenschappen wielrennen in 
Alkmaar plaats. Onze prachtige kernen en stad waren een paar dagen 
lang (inter)nationaal te bewonderen op diverse televisiestations. 
  
Het instorten van het dak van het AZ-stadion heeft een diepe indruk ge-
maakt. Als fractie volgen wij alle ontwikkelingen nauwgezet op de voet, 
waarbij wij de uitkomsten van de onderzoeken eerst afwachten alvorens 
conclusies te trekken. 

Iris Zeijlemaker 

In de nieuwsbrieven staat 
steeds een kort interview.  
 
Dit keer is dat met raads-
lid Gosse Postma. 3 Interview met Gosse Postma 

 
Welk onderwerp ligt je (momenteel) aan het hart? 
Gosse noemt drie onderwerpen: de economie, de bereikbaarheid 
van onze stad en betaalbaar verduurzamen. Hij zoomt wat verder 
in op wat hij betitelt als betaalbaar vergroenen: voorkomen van 
klimaatarmoede1 in onze gemeente. De inwoners met de lage en 
middeninkomens moeten de energietransitie ook op een positieve 
manier mee gaan krijgen. We zorgen als middenpartij dat ieder-
een mee wil. Er moet goed en duidelijk met de inwoners gecom-
municeerd worden. Maar hij kiest niet voor het doorgeslagen ver-
groenen van andere partijen. 

http://www.limesadvies.nl/pg-25511-7-74154/pagina/natuurpark_geestmerloo.html
http://www.limesadvies.nl/pg-25511-7-74154/pagina/natuurpark_geestmerloo.html
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Niet nodeloos verhogen van lasten en belastingen in onze ge-
meente alleen maar omdat het kan, wel innovatieve en slimme 
oplossingen zoeken om het betaalbaar te houden. 
 
Waar krijg je kippenvel van als het om dit onderwerp gaat? 
Niet zozeer over deze drie onderwerpen maar wel als er over 
mensen wordt gesproken en niet mét hen. En, alhoewel dat niets 
met de politiek te maken heeft, krijgt hij echt kippenvel als hij met 
het Stedelijk Harmonieorkest SDG Alkmaar optreedt in de Vest of 
in de Grote Kerk met de kerstnachtdienst. 
 
Wat wil je bereiken als het om deze onderwerpen gaat? 
Economie: een bloeiende economie met een groeiende werkgele-
genheid waarbij mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt al-
lemaal mee mogen doen. 
Bereikbaarheid: dat de auto, fiets en het openbaar vervoer naast 
elkaar en niet ten koste van elkaar een invulling krijgen. 
Betaalbaar verduurzamen: de energietransitie tot 2050 moet 
vooral gebeuren d.m.v. innovatie en belangrijk is de inwoners 
hierbij te betrekken. Als dat niet gebeurd is de transitie gedoemd 
te mislukken. Betrokkenheid en betaalbaarheid is een absolute 
vooraarde om de energietransitie tot een succes te maken. 
 
Wat inspireert je bij dit onderwerp? 
Het verduurzamen van onze samenleving past naadloos bij de 
kernwaarde van het CDA-rentmeesterschap. 
 
Wie inspireert je? 
Hier moet Gosse even over nadenken. Heel actueel noemt hij de 
H.J. Schoo lezing van Wopke Hoekstra, zijn visie op de toekomst. 
 
Wat gaat het komende jaar brengen? 
Gosse noemt geen specifieke onderwerpen maar zegt lachend 
dat hij positief voorwaarts gaat! Dat brengt mij op de vraag 
waarom hij voor het CDA gekozen heeft. Thuis waren ze lid van 
het CDA. Zijn vader is acht jaar raadslid voor het CDA Alkmaar 
geweest en in navolging van zijn vader wilde Gosse zich ook in-
zetten voor de stad. 
 
Waar kijk je met plezier op terug? 
Dat hij al ruim 4 jaar actief mag zijn als raadslid voor het CDA. De 
sfeer in de fractie is super. Iedereen geeft elkaar de ruimte om 
zichzelf te zijn op zijn/haar eigen vakgebieden. Overigens noemt 
hij zichzelf geen politicus maar volksvertegenwoordiger. 
 
Wie is Gosse Postma? 
Gosse is geboren 1967 en nu dus 52 jaar. Hij heeft een twee zo-
nen Dauwe en Hidde. 
Al op 10-jarige leeftijd werd hij lid van het Stedelijk Harmonieor-
kest Soli Deo Gloria. Gosse speelt daar dus al 42 jaar trompet. 
Hij heeft 25 jaar in het bestuur gezeten. Ook heeft hij acht jaar in 
een Arubaanse band gespeeld en zes jaar in het Regionaal Sym-
fonie Orkest. 
Voetballen deed hij bij Alcmaria Victrix. En judoën bij sportschool 
Jan Kuilman in de Spoorstraat. Daar behaalde hij de bruine band. 
Na een opleiding aan de Lagere detailhandel School in de Em-
mastraat ging Gosse op 17-jarige leeftijd bij zijn vader Frits wer-
ken; eerst in de Langestraat en nu alweer acht jaar in de Laat. 
 

Hobby is trompet spelen 

https://www.cda.nl/actueel/nieuws/het-land-van-morgen-de-hj-schoo-lezing-van-wopke-hoekstra/
https://www.cda.nl/actueel/nieuws/het-land-van-morgen-de-hj-schoo-lezing-van-wopke-hoekstra/
http://www.sdg-alkmaar.nl/
http://www.sdg-alkmaar.nl/
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Weer keurig op tijd word ik uit de wachtkamer gehaald door de collegesecretaresse. We 

lopen door de gangen van het raadshuis. En elke keer als we langs een deur lopen met 

het opschrift ‘Verpondingskamer Burgemeester’ vraag ik mij wat daar in het verleden  

allemaal niet gebeurde. Het is beetje kruip-door-sluip-doorgebouw maar niet 

te vergelijken met de gebouwen van bijvoorbeeld  De Voorzienigheid aan de 

Lauriergracht in Amsterdam. Daar zou ook, maar dan richting de Elands-

gracht, het fort van Sjako hebben gelegen. Zo dwalen mijn gedachten af. 

Marcel zit al op mij te wachten en we kunnen beginnen. We gaan het over het 

nieuwe beleidskader Wmo hebben. Door de nieuwe beleidskaders Jeugd-

hulp, Wmo en Participatie te presenteren in één document, wil het college 

een eerste belangrijke stap zetten naar meer samenhang in het Sociaal Do-

mein. Marcel corrigeert meteen: het is een beleidsvisie geworden. De raad 

wil een kader waarin uitvoeringsnormen zitten. Beter gezegd: KPI’s. Dat staat 

voor Kritische Prestatie Indicatoren. Als voorbeeld: de KPI cliënttevredenheid; 

op basis van een cliënttevredenheidsonderzoek moet de norm van bijvoor-

beeld een 7 gehaald worden. Daarmee kan de raad zijn controlerende taak 

beter uitvoeren. Marcel legt uit: de raad gaat over het kader en het college 

over de uitvoering. De oplossing is gevonden in het beleidsstuk te benoemen 

als visie. In de visie staan langetermijndoelen en in het door het college te 

maken doelenkader en de uitvoeringsagenda’s de kortetermijndoelen (KPI’s). 

Overigens moeten die dan conform de wens van de raad SMART 1zijn. Én, het is wel een 

open-einde-regeling. Dat betekent dat het mogelijk is dat de middelen ontoereikend zullen 

zijn. De gemeente kan echter geen cliëntenstop afkondigen. Wat je wel kunt doen is scher-

per aan de wind zeilen: meer integreren, betere processen en systemen waardoor de zorg 

betaalbaar en uitvoerbaar blijft. In het najaar zullen ook de aangepaste verordeningen 

Wmo en Jeugdhulp aan de raad worden voorgelegd. 

Maar veel belangrijker is het dat inhoudelijk alle partijen het eens zijn met de beleidsvisie. 

Voor de visie op de Wmo heeft Marcel het Wmo-huis bedacht. De basis wordt gevormd 

door de visie, doelstellingen en uitgangspunten, oftewel ‘het wat’. De pijlers geven het 

‘hoe’ aan om het resultaat weergegeven in het dak te bereiken. Marcel wil dat tegen de 

‘beste kosten’ doen. Bijvoorbeeld de beste prijs 

die je kan krijgen om iemand zelfstandig thuis te 

laten wonen waarbij de cliëntwaarde in verhou-

ding zo hoog mogelijk is. Dat kan niet altijd voor 

de laagste prijs! Een balans tussen kosten en 

kwaliteit. Marcel legt kort de pijlers uit. Wat wordt 

er mee bedoeld en wat werkt er (nog) niet en wat 

kan beter. Hij noemt met name de ketensamen-

werking. Simpel gezegd heb je twee mogelijkhe-

den om de kosten betaalbaar te laten zijn voor 

de gemeente: kostenreductie en/of minder zorg. 

Hij zet in op het eerste door efficiënter te werken, 

goedkopere systemen, veel minder overhead, 

beter samenwerking in de keten met minder 

overdrachtsmomenten en automatiseren. Hij wil 

de kwaliteit van de zorg overeind houden. 

Na drie kwartier praten is een hoop duidelijker geworden waar het mij eerst eerlijk ge-
zegd nogal duizelde. Zelfs met de uitleg blijft het moeilijke materie. Minder zichtbaar dan 
niet functionerende bruggen maar o zo belangrijk onderwerp voor de samenleving. 
 
Paul Rietveld 

4 Gesprek met de wethouder 

Bron: Visies Jeugdhulp, Wmo 

en Participatie 

Bron: Visies Jeugdhulp, Wmo en Participatie 

http://www.devoorzienigheid.nl/onze-werkzaamheden/huizen-in-nederland
http://www.devoorzienigheid.nl/onze-werkzaamheden/huizen-in-nederland
https://www.tussentaalenbeeld.nl/A60fd.htm
https://www.tussentaalenbeeld.nl/A60fd.htm
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Bron afbeelding: Website Stimulansz 

5 Van het CDJA 

 

6 Uitnodiging thema-avond  

Beste lezers, bij deze weer een update van het  CDJA 
Noord-Holland Noord. 

Deze maand waren wij te vinden op de introductiemarkt 
van hogeschool Inholland Alkmaar. Dit om de jongeren 
kennis te laten maken met de politiek en onze partij. Dit 
was een geslaagde dag en leuk om te zien hoe de jonge-
ren over de politiek denken.  
In Schagen zijn we deze maand bezig met een motie om-
trent jongerenhuisvestiging. We willen graag zien dat er 
wat verandert omdat er nog steeds een grote vraag is naar 
betaalbare woningen voor jongeren. Voor afgelopen 
maand maar ook de komende staat nog op de agenda hoe 
om te gaan met zwerfafval. Dit is een groot probleem en 
wij vinden dat dit op een goede en nuttige manier opgelost 
moet worden. Niet alleen in de grote steden moet er aan-
dacht voor zijn maar zeker ook in de dorpen want het pro-
bleem doet zich overal voor. U hoort spoedig meer van 
ons. 
  
Met vriendelijke groet, (het bestuur van het CDJA NHN) 
  
 

Met vriendelijke groet,  

CDJA Noord-Holland Noord  

 

 

Op dinsdag 29 oktober 2019 organiseert het CDA Alkmaar 

een thema-avond over het onderwerp de armoedeval. Het 

thema zal op die avond toegelicht worden door Pieter Bijl. 

Hij legt aan de hand van een aantal voorbeelden uit wat de 

armoedeval inhoudt. Tevens zal hij een mogelijke oplossing 

aandragen. Na zijn uitleg kan er middels een aantal prikke-

lende stellingen gediscussieerd worden. 

De avond wordt gehouden van 20.00 tot 22.00 uur in Wijk-

centrum Overdie, Van Maerlantstraat 8-10, Alkmaar. Inloop 

vanaf 19.45 uur. 

Bron: Facebook CDJA NHN 

https://www.stimulansz.nl/gemeente-stop-de-armoedeval/
https://www.stimulansz.nl/gemeente-stop-de-armoedeval/
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Floor Schermerhorn 2019 

Copyright © 2019 CDA Alkmaar, All rights reserved.  
U krijgt deze nieuwsbrief omdat u lid bent van het CDA Alkmaar  

 
Secretaris bestuur CDA Alkmaar 

Paul Rietveld 
Tjalk 8 

1483 WE De Rijp 
 

Website: https://www.cda.nl/noord-holland/alkmaar/ 
E-mail: alkmaarcda@gmail.com 

7 Oproep  

De CDA-fractie is op zoek naar CDA’ers die zich willen in-
zetten voor onze mooie gemeente.  
Mocht je interesse hebben om jouw kennis en/of kunde in 
te zetten om onze gemeente nog mooier te maken en de 
CDA-fractie te komen versterken, laat het dan weten.  
Je kunt hiervoor mailen naar iris.zeijlemaker@gmail.com 
en wij nemen snel contact met jou op. 

Ingebruikname carillon Grote Kerk De Rijp 

Lichtjesavond Alkmaar 2019 

https://www.cda.nl/noord-holland/alkmaar/
https://www.cda.nl/noord-holland/alkmaar/
file:///G:/CDA/CDA%20Alkmaar/Nieuwsbrief/Word/alkmaarcda@gmail.com
file:///G:/CDA/CDA%20Alkmaar/Nieuwsbrief/Word/alkmaarcda@gmail.com
https://m.facebook.com/cda.alkmaar/
https://twitter.com/CDA_Alkmaar
https://www.instagram.com/cda_alkmaar/?r=nametag
mailto:iris.zeijlemaker@gmail.com
mailto:iris.zeijlemaker@gmail.com

